

# BIOGRAPHIE



**M. Dhafer SAIDANE**  
Professeur, SKEMA Business  
School

Dhafer SAIDANE est Docteur en économie - HDR (Paris 1 –Sorbonne) est Full Professor à SKEMA Business School. Directeur du MSc « [Sustainable Finance & FinTech](#) » et responsable de la coordination globale (Belo, Paris, Suzhou, Sophia) du MSc « Corporate Financial Management ». Il était Membre du Conseil d'Analyse économique auprès du chef de gouvernement tunisien. Il est membre du Conseil d'Administration de STB Finance et préside son Comité des risques. Il préside [l'African Finance Network](#) et est Directeur de l'[Observatoire international de la finance durable](#). Expert auprès d'institutions internationales (CEA, BAD, CNUCED, UMA, UBM...) et conseiller du [Club des Dirigeants des Banques et Établissements de crédit d'Afrique](#), Dhafer SAIDANE a publié récemment 7 ouvrages dont « La finance durable », octobre 2011, Editions de la Revue Banque - Prix TURGOT remis par le Ministre des Finances en 2012. Son dernier ouvrage s'intitule « Banques Africaines : les grands défis » est paru en juin 2021.

Dhafer SAIDANE is Doctor in Economics - HDR (Paris 1 –Sorbonne) and Full Professor at SKEMA Business School. Director of the MSc “[Sustainable Finance & FinTech](#)” and responsible for the overall coordination (Belo, Paris, Suzhou, Sophia) of the MSc “Corporate Financial Management”. He was a member of the Economic Analysis Council for the Tunisian head of government. He is a member of the Board of Directors of STB Finance and chairs its Risk Committee. He chairs the Network and is Director of the International Observatory of Sustainable Finance [Observatoire international de la finance durable](#). Expert with international institutions (CEA, ADB, UNCTAD, AMU, UBM...) and advisor to the Club of Directors of African Banks and Credit Institutions [Club des Dirigeants des Banques et Établissements de crédit d'Afrique](#), Dhafer SAIDANE has recently published 7 books including "La finance durable", October 2011, Editions de la Revue Banque - TURGOT Prize awarded by the Minister of Finance in 2012. His latest book is entitled "African Banks: the great challenges" was published in June 2021.